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واکنش فعالان و کارشناسان سیاسی به پیشنهاد جدید آمریکا:
طرحی که حق غنی سازی ایران را 

نادیده بگیرد پذیرفتنی نیست
کارشناسان و فعالان سیاسی در واکنش به پیشنهاد جدید آمریکا 
در مذاکرات هس�ته ای تاکید کردند: پیش�نهاد برداشتن میله های 
ارتباطی سانتریفیوژها به معنای نادیده گرفتن حق غنی سازی ایران 

بوده و قابل پذیرش نیست.
منصور حقیقت پور نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس در این زمینه 
و در گفت وگو با فارس اظهار داشت: پیشنهاد جدید آمریکایی ها مبنی بر حذف 
اتصالات میان بخشی از سانتریفیوژهای ایران صنعت هسته ای ما را به دکور و 

ویترین تبدیل می کند. 
وی در مورد پیشنهاد جدید آمریکایی ها مبنی بر حذف اتصالات میان بخشی 
از سانتریفیوژهای ایران، با اشاره به تأکید مقام معظم رهبری بر برخورداری از 
190 هزار سو افزود: احتمال دارد با تغییر نسل سانتریفیوژها معادله جدیدی 
میان تعداد س��انتریفیوژها با واحد س��و برقرار ش��ود. حقیقت پور درخواست 
آمریکایی ها را نوعی زیاده خواهی عنوان کرد و گفت:  پیشنهاد جدید آمریکایی ها 

صنعت هسته ای ما را به دکور و ویترین تبدیل می کند.
این پیشنهاد به معنای نادیده گرفتن حق غنی سازی ایران است

سید حسین نقوی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس نیز  گفت: آمریکایی ها مطالباتی را برخلاف توافقنامه ژنو از ما دارند 
و درخواست آنها مبنی بر برداشتن میله های ارتباطی سانتریفیوژها در واقع 

به معنای نادیده گرفتن حق غنی سازی ایران است.
 وی با اشاره به پیشنهاد اخیر آمریکایی ها در مذاکرات هسته ای مبنی بر 
برداشتن میله های ارتباطی بین سانتریفیوژها توسط ایران گفت:  آمریکایی ها 
در طول مذاکرات به ویژه بعد از توافق ژنو با ارائه پیشنهادات انحرافی سعی 

داشتند تا مذاکرات را به بن بست بکشانند.
 نق��وی ادامه داد: بر همین اس��اس بر خ��لاف توافقنامه ژنو موضوعات 
غیرهس��ته ای را در مذاکرات مطرح می کنند، برخلاف توافق ژنو تحریم های 
جدیدی را وضع می کنند و به تعهدات خود عمل نمی کنند و مطالباتی فراتر 

از مذاکرات را از ما دارند.
س��خنگوی کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس اظهار 
داشت: آمریکایی ها اخیراً با سیاست های چندگانه خود سعی دارند تا با طرح 

پیشنهاداتی در حوزه مسائل فنی مذاکرات را به بن بست بکشانند. 
پیشنهاد برداشتن میله های ارتباطی بین سانتریفیوژها به معنای نادیده 
گرفتن حق غنی سازی است که در توافقنامه ژنو این حق به رسمیت شناخته 

شده است.
ابراهیم آقامحمدی نماینده مردم خرم آباد و عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی نیز گفت: قطع اتصالات سانتریفیوژها 

به نوعی تعطیل کردن غنی سازی در کشور است.
 وی درباره پیشنهاد جدید مقامات آمریکایی به تیم مذاکره کننده هسته ای 
کشورمان برای قطع اتصالات سانتریفیوژها، گفت: برداشت ما این است که 
وقتی صنعت و فناوری را از مدار خود منحرف کنیم مانع روند طبیعی کارش 

شویم دیگر کارایی خود را ندارند.
آقامحمدی قطع اتصالات س��انتریفیوژها را نوعی تعطیل کردن موضوع 
غنی س��ازی برش��مرد و افزود: در این صورت، صنعت هسته ای کشور دیگر 

خاصیتی که لازم است را نخواهد داشت.
پیشنهاد خارج از توافقات پذیرفتنی نیست

محمد صالح جوکار  دیگر عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی نیز در این زمینه اظهار کرد: هیچ پیشنهاد جدیدی 
از سوی آمریکایی ها در جریان مذاکرات هسته ای پذیرفتنی نیست و ما آن 
را جدی نمی گیریم و موضوعاتی که در توافق اولیه نبوده اس��ت جایی برای 

مذاکره ندارد و نشان از بی خردی طرف آمریکایی است.
وی در گفت و گو با ایس��نا، با اش��اره به برخی صحبت ها درباره احتمال 
ارائه پیش��نهاد جدید توس��ط آمریکا در مذاکرات نیویورک گفت: این چیز 
جدیدی نیست که آمریکایی ها در یک نشست مطالبه جدیدی داشته باشند 
و در سفر یوکیا آمانو به ایران نیز این موضوع را شاهد بودیم که درخواست 
جدیدی را که مغایر با توافقات بود مطرح کرد و درخواست بازرسی از مراکز 

نظامی را داشتند. 
وی افزود: اخیرا نیز معاون وزیر امور خارجه آمریکا مواضعی را که به نوعی 
تضمین منافع رژیم صهیونیس��تی اس��ت اعلام کرد، اما ما تنها در چارچوب 
موضوع هسته ای مذاکره را جلو می بریم و در مورد درخواست های غیرقانونی 
و خارج از این چارچوب هیچ گونه بحثی نخواهیم داشت و هیچ گونه تضمینی 

برای حفظ منافع آمریکا و رژیم صهیونیستی نمی دهیم.
طرح آمریکایی ها فریب و سفسطه جدید است

رئیس مرکز امور بین الملل حزب مؤتلفه نیز در گفت و گو با فارس با اشاره 
به تعهد تیم مذاکره کننده هسته ای به ملت گفت: براساس این تعهد دولت 
نمی تواند چرخش س��انتریفیوژها را متوقف کند پیشنهاد غربی ها نمی تواند 

از سوی ما قابل قبول باشد و این طرح یک فریب و سفسطه جدید است.
حمیدرضا ترقی با اش��اره به پیش��نهاد جدید آمریکایی ها در مذاکرات 
هسته ای مبنی بر حذف اتصالات میان بخشی از سانتریفیوژ های نیروگاه های 
هسته ای کشورمان اظهار داشت: طبیعی است که ایران نمی تواند توانمندی 
خود را برای غنی سازی اورانیوم در حد نیازی که دارد از بین ببرد و کشورمان 
باید همیش��ه قادر باش��د در صورت هر گونه عدم اجرای توافقنامه هسته ای 
از س��وی طرف غربی به نقطه قبل بازگردد و نس��بت به غنی سازی اورانیوم 

مورد نیاز اقدام کند. 
وی خاطرنشان کرد: تصمیماتی که موجب شود راه اندازی سانتریفیوژ ها 
و غنی سازی مورد نیاز کشور متوقف شود و آن را عقب بیندازد از سوی ملت 

قابل پذیرش نیست.
این پیشنهاد مضحک است

مشاور رئیس مجلس شورای اسلامی نیز پیشنهاد آمریکایی ها برای قطع 
اتصالات سانتریفیوژهای ایران را مضحک خواند.

حس��ین شیخ الاسلام مش��اور رئیس مجلس شورای اس��لامی در امور 
بین الملل درباره پیش��نهاد جدید آمریکایی ها به تیم مذاکره کننده هسته ای 
مبنی بر قطع اتصالات س��انتریفیوژ ها به عنوان یک گام اعتماد ساز از سوی 
ایران، گفت: من مطمئن نیس��تم که آنها این پیش��نهاد را رس��ماً به ما داده 

باشند چرا که صرفاً مطبوعات غربی آن را اعلام کردند.
 وی با اشاره به اینکه آمریکایی ها احتمالاً عاقل تر از این هستند که چنین 
پیش��نهاد مضحکی به ما بدهند افزود: اگر چنین پیشنهادی رسما از سوی 
مقامات آمریکایی ارائه شده باشد نشان دهنده نگاه بچگانه آنها به مذاکرات و 

یا احمق فرض کردن طرف ایرانی است.
شیخ الاسلام ادامه داد: بر فرض ارائه رسمی آن از سوی طرف آمریکایی 
باید پرس��ید آنها با علم به اینکه قطع اتصالات س��انتریفیوژ ها یقینا از سوی 

ایران رد می شود پس چرا این پیشنهاد را طرح می کنند؟
وی در پاس��خ به این س��ؤال گفت: آمریکا می خواهد این طور جلوه دهد 
که ما یک پیشنهاد سازنده دیگر نیز جهت پیشبرد مذاکرات به ایرانی ها ارائه 

دادیم اما آنها آن را رد کردند. 
مش��اور رئیس مجلس شورای اس��لامی در امور بین الملل تصریح کرد: 
ارائ��ه چنین پیش��نهاداتی توهین ب��ه ملت ایران و بازی ک��ردن با حیثیت 

کشورمان است.

در کنفرانس خبری کمیته صیانت از منافع ایران مطرح شد
فرکانس سخنان رئیس جمهور 

در نیویورک طبق مواضع امام )ره( 
و رهبری باشد

کارشناس�ان در کنفران�س خب�ری کمیته صیان�ت از منافع 
ایران تاکید کردند که مواضع رئیس جمهور درسفر به نیویورک 

می بایست طبق مواضع امام)ره( و رهبری باشد.
کنفرانس خبری کمیته صیانت از منافع ایران با حضور حجت الاسلام 
رسایی، محمدعلی رامین، سعید زیباکلام و محمدحسن آصفری پیرامون باید 
و نبایدهای سفر نمایندگان جمهوری اسلامی ایران به نیویورک برگزار شد.

به گزارش فارس،حجت الاسلام حمید رسایی نماینده مجلس شورای 
اس��لامی در این همایش گفت: فرکانس سخنان روحانی نباید براساس 
مواضع جریانات سیاسی باشد بلکه باید براساس مواضع امام)ره( و مقام 
معظم رهبری باشد.وی با بیان اینکه در یک سال گذشته مواضع رهبری 
نسبت به آمریکا شدیدتر شده است، گفت: این بار ما توقع داریم که دل 

روحانی برای شیطان نسوزد چراکه دل آنان برای ما نمی سوزد.
سعید زیباکلام، عضو هیئت علمی دانشگاه تهران نیز در سخنانی در 
این همایش خاطرنشان کرد: از ابتدای امر وعده فروپاشی کامل تحریم ها 
داده می شد و این موضوع با بهبود معیشت مردم ایران پیوند داده شده 
بود. از آغاز روند این بنا کج نهاده ش��د.وی تصریح کرد: بعد از مذاکرات 
عده ای گفتند که تحریم ها برداش��ته و حق غنی سازی ایران به رسمیت 
شناخته شد در حالی که یک بررسی سطحی نشان می دهد تحریم ها نه 

تنها فرو نریختند بلکه تحریم های جدیدی نیز اضافه شد.
محمدحسن آصفری نماینده مجلس شورای اسلامی، دیگر سخنران 
این همایش بود. وی با بیان اینکه چگونه استفاده کردن از این فرصت از 
اهمیت بالایی برخوردار است،  گفت: رئیس جمهور باید در جهت معرفی 
درست جمهوری اسلامی اقدام کند و سیاست های خصمانه آمریکا را به 

ذهن دولت های مختلف برساند.
در بیانیه جبهه پایداری با اشاره به سفر نیویورک مطرح شد

روحانی هوشمندتر از آن است
 که در دام عده ای گرفتار شود

جبهه پایداری در بیانیه ای، با اش�اره به سفر رئیس جمهور به 
آمریکا تاکید کرد که فرصت سفر رئیس جمهور به نیویورک متعلق 

به همه ملت است.
جبهه پایداری در بیانیه ای به مناس��بت هفته دفاع مقدس و س��فر 
رئیس جمه��ور به نیوی��ورک تاکید کرد: فرصت س��فر رئیس جمهور به 
نیویورک متعلق به همه ملت است نه گروه و اقلیتی خاص که می خواهند 
ظرفیت  ه��ا و فرصت های ملی را به نفع خود مصادره کنند؛ یقین داریم 
آقای روحانی هوشمندتر از آن هستند که در دام این عده گرفتار شود.

ب��ه گزارش تس��نیم، جبهه پایداری انقلاب اس��لامی فرصت س��فر 
رئیس جمهور به نیویورک را متعلق به همه ملت دانست و تصریح کرد: 
گروه و اقلیتی خاص می خواهند ظرفیت  ها و فرصت های ملی را به نفع 
خود مصادره کنند اما یقین داریم آقای رئیس جمهور هوش��مندتر از آن 

هستند که در دام این عده گرفتار شود.
مصباحی مقدم خبر داد

موافقت جامعه روحانیت مبارز
 با تشکیل »کمیته سیاسی«

 برای انتخابات آتی
س�خنگوی جامعه روحانیت مبارز از موافقت این جامعه برای 

تشکیل »کمیته سیاسی« برای انتخابات آتی خبر داد.
غلامرضا مصباحی مقدم سخنگوی جامعه روحانیت مبارز در نشست 
خبری اعلام کرد: »کمیته سیاسی« به عنوان کمیته انتخابات در جامعه 
روحانیت مبارز به تصویب رسید و مقرر شد این کمیته فعالیت مربوط به 

انتخابات آینده در سال 94 را سیاست گذاری و هدایت کند.
وی افزود: این کمیته دو کارگروه تشکیل داد که به تصویب جامعه 
روحانیت مبارز رسید، یک کارگروه انتخابات میان دوره مجلس خبرگان 
رهبری را هدایت می کند و برای این انتخابات باید بین جامعه روحانیت 

مبارز و جامعه مدرسین هماهنگی کاملی برقرار شود.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز خاطرنشان کرد: کارگروه دوم کمیته 
سیاسی مربوط به پیگیری انتخابات مجلس دهم است. وی با بیان اینکه 
دشمن شناسی، استکبارستیزی و استقلال طلبی و موضع گیری سریع در 
برابر دشمنان، از دیگر شاخص های منشور اصولگرایی گفت: همواره باید 
بدانیم نظام اسلامی ایران دشمنان جدی دارد و استکبار جهانی در صدر 
دشمنان این نظام است، باید در دشمن شناسی هوشیارانه عمل و سعی 
کنیم اگر هم در مواردی به دشمن نزدیک می شویم، غفلت صورت نگیرد 
و با هوشیاری تمام باشد. نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی افزود: 
تاکنون رهبر انقلاب چندین بار خط امام را تبیین کرده اند، گاهی خط امام 
به صورت بدلی شکل می گیرد که معیار ما تعریف و تبیین رهبر انقلاب 
از ش��اخص خط امام است؛ گاهی برخی اشخاص در صدد ایجاد شکاف 
بین نیروهای انقلاب هس��تند، ما این اقدام را خروج از اصولگرایی تلقی 
می کنیم، مجموعه گروه های اصولگرا همچنان وفادار به این ش��اخص ها 
هستند که اخیرا هم برخی مصاحبه ها منتشر شده که حکایت از مورد 

قبول بودن این موارد توسط اصولگرایان است.
 به گزارش فارس، سخنگوی جامعه روحانیت مبارز در ادامه سخنانش 
در پاسخ به سوال خبرنگاری که پرسید چرا بعد از ردصلاحیت هاشمی 
رفس��نجانی در انتخابات ریاس��ت جمهوری 92، جامعه روحانیت مبارز 
واکنشی نشان نداد، توضیح داد: با توجه به اینکه جامعه روحانیت مبارز 
به ساز و کارهای قانونی پایبند است، لذا آنچه را که شورای نگهبان مبنا 
قرار داد و براساس آن اظهار نظر کرد، ما آن را قانونی تلقی می کنیم، آقای 
هاشمی از بنیان گذاران جامعه روحانیت مبارز است و ما احترام ویژه ای 
برای او قائل هس��تیم و آقای هاش��می مورد احترام رهبر انقلاب است و 
هیچ گاه تعرض به او و نادیده گرفتن جایگاه آقای هاشمی را برنتابیدیم 
و س��عی کردیم به او احترام بگذاریم اما از طرفی تابع قوانین و مقررات 

کشور هستیم و از آن عدول نمی کنیم.
پیکر حجت الاسلام دعاگو 

تشییع شد 

پیش از ظهر دیروز پیکر حجت الاسلام محسن دعاگو با حضور 
جمعی از مسئولان بر دستان مردم تشییع و به خاک سپرده شد.

به گزارش مهر، مراس��م وداع با امام جمعه ش��میرانات حجت الاس��لام 
محس��ن دعاگو  پیش از ظهر دیروز با حضور مس��ئولان و جمع کثیري از 
مردم برگزار شد.حجت الاس��لام محس��ن دعاگو که به دلیل مشکلات قلبی 
و کلیوی در بیمارس��تان خاتم الانبیا )ص( بس��تری بود در سن 62 سالگی 

دار فانی را وداع گفت.

درمکتب امام

از خ��دا می خواهیم ک��ه این قدرت را به ما ارزانی دارد که نه تنها 
از کعبه مس��لمین، که از کلیساهای جهان نیز ناقوس مرگ آمریکا و 

شوروی را به صدا درآوریم. 
صحیفه امام؛ ج۲۱؛ ص۸۲ | ۲۹ تیر ۱۳۶۷؛ پیام قبول قطعنامه۵۹۸ 

ناقوس مرگ آمریکا را به صدا در می آوریم

سخنگوی قوه قضائیه:

انتشار محتوای مجرمانه  از شبکه های اجتماعی ممنوع است

مذاکرات هس�ته ای دیروز نیز می�ان هیئت ایرانی و 
دیپلمات های عضو ۱+۵ ادامه یافت و نماینده روسیه در 

مذاکرات از پیشنهادهای جدید مسکو خبر داد. 
به گزارش فارس نماینده روس��یه در مذاکرات هس��ته ای 
به خبرگزاری »ایتارتاس« گفت: مس��کو در دور تازه مذاکرات، 

طرح های تازه ای را ارائه کرده است.
ریابکوف در این رابطه گفته است: ما شاهد برخی پیشرفت  ها 
از جمله در موضوعاتی که همواره دشوارترین  ها بوده اند، بودیم. 

خود ما هم در این پیشرفت نقش داشتیم.
وی اف��زود: هیئت روس در روزه��ای اخیر ایده های جدید 
مطرح کرده اس��ت. ما هم در س��طح مدیران سیاسی و هم در 

سطح کارشناسان با دیگر هیئت  ها تماس فشرده داریم.
ریابکوف همچنین گفته است: هیچ دلیلی برای نگرانی وجود 

ندارد. اما باید با تمرکز در این مسیر به تلاش ادامه دهیم.«
نماینده روس��یه با بیان اینکه هن��وز توافقی برای برگزاری 
نشست در سطح وزیران خارجه صورت نگرفته گفت: ما چندین 
ایده جدید را مطرح کرده ایم. امیدواریم که از این ایده  ها به عنوان 

محرکی برای اقدامات جمعی برداشت شود.
وی در مصاحبه دیگری با خبرگزاری ریانووستی نیز در مورد 
پیش��رفت های صورت گرفته گفته است: پیشرفت هایی صورت 
گرفته، اما روند آن آرام است. مهم این است که این پیشرفت  ها 

در زمینه موضوعاتی صورت گیرد که تاکنون بهبود نیافته اند.
ریابکوف همچنین با اشاره به حضور روسای جمهور آمریکا و 
ایران در مجمع عمومی سازمان ملل گفت: حضور مقامات ارشد 
دو کشور در نیویورک می تواند بر روند مذاکرات اثرگذار باشد.

گفتنی است چند روز پیش رسانه های آمریکایی از پیشنهاد 
جدید این کشور به ایران خبر داده بودند.

در ای��ن زمین��ه خبرگزاری ف��ارس دیروز ب��ه نقل از یک 
منب��ع نزدی��ک به تیم مذاکره کننده ایران��ی گزارش داد  خبر 
نیویورک تایم��ز درب��اره پیش��نهاد آمریکایی ه��ا در خصوص 
سانتریفیوژها فضاسازی رسانه ای درجهت تخریب جو مذاکرات 
است  و این خبر هیچ قرابتی با آنچه در مذاکرات می گذرد، ندارد.

بر اساس این گزارش یک منبع نزدیک به تیم مذاکره کننده 
ایران��ی درباره روند کنونی مذاک��رات ایران و 1+5 در نیویورک 

گفت: در چند روز اخیر جو مثبت و سازنده ای در مذاکرات وجود 
دارد، اگرچه همچنان اختلافات در موضوعات اساسی پابرجاست 
و دو طرف سعی می کنند که اختلافات را کاهش دهند. اما  در 
این میان متاسفانه برخی از رسانه ها با فضاسازی و جوسازی ها 

درصدد بر هم زدن فضای مثبت مذاکرات هستند.
این منبع آگاه اضافه کرد: اخیراً نیویورک تایمز به گفته 
خودش به نقل از برخی منابع آمریکایی دست به خبر سازی 
جدی��دی پیرامون موضع س��انتریفیوژها ک��رده و ادعاهای 
خلاف واقعی را مطرح کرده اس��ت. این در حالی اس��ت که 
خبر نیویورک تایمز درک درس��تی از مواضع آمریکایی ها در 
مذاکرات نیس��ت. جالب اینکه نمایندگان سنای آمریکا نیز 
تحت تاثیر همین جوس��ازی ها به اوباما نامه نوش��ته اند و از 

وی انتقاد کرده اند.
وی همچنین گفت: در واقع به وضوح مشاهده می شود که 
این گونه خبرها هیچ قرابتی با آنچه در مذاکرات است ندارد و 

صرفاً فضاسازی رسانه ای برای تخریب جو مذاکرات می باشد.
روزنامه لس آنجلس تایمز در گزارشی با اشاره به واکنش  ها به 

این طرح نوشت: طرح جدید آمریکا با بدبینی تهران مواجه شد.
بحث بر سر داعش در مذاکرات هسته ای ظریف – کری !

محم��د ج��واد ظریف و ج��ان کری وزی��ران خارجه ایران 
و آمریکا یکش��نبه ش��ب در نیویورک دیدار کردند. این دیدار 
یک ساعت و نیمه در هتل »والدورف آستوریا« برگزار شده است.

یک مقام ارش��د آمریکایی  در این زمینه گفت طرفین در 
این دیدار، علاوه بر مس��ئله مذاکرات هسته ای در مورد تهدید 

گروه تروریستی »داعش« نیز گفت وگو کرده اند.
این مقام آمریکایی که خواس��ت نامش فاش نش��ود گفت: 
آنها ابتدا ملاقات دو نفره ای داشتند و سپس »ویلیام برنز« قائم 
مقام وزیر خارجه و »وندی شرمن« معاون وزیر خارجه در طرف 
آمریکایی و »عباس عراقچی« و »مجید تخت روانچی« معاونین 

وزیر خارجه طرف ایرانی به آنها ملحق شدند.
وی اف��زود: آنها مدتی را به م��رور وضعیت مذاکرات تحت 
هدایت اتحادیه اروپایی گروه 1+5 بر سر برنامه هسته ای ایران 
گذراندند. آنها هم پیشرفت های صورت گرفته را بررسی کردند 
و ه��م اقدامات دیگری را که لازم اس��ت تا صورت گیرد. کری 

اشاره کرد که این هفته فرصتی برای انجام پیشرفت های بیشتر 
است و تأکید کرد که نیت ما انجام این کار است.

وی همچنی��ن گفت: علاوه بر این، آنها بحثی جداگانه هم 
در مورد تهدید ناشی از »داعش« داشتند. کری و ظریف توافق 
کردن��د که در صورت نیاز، این هفته در حالی که در نیویورک 

هستند، ملاقات دیگری نیز داشته باشند.
گفتنی است کری هفته گذشته نیز در نشست شورای امنیت 
سازمان ملل از ایران برای مقابله با داعش دعوت به همکاری کرد. 
آمریکا تا پیش از افشای درخواست های مکرر از تهران برای 
همکاری در ع��راق، گزارش  ها در مورد تلاش برای همکاری با 

ایران را رد کرده بود.
خبر دیگر این که رایزنی های تیم مذاکره کننده هس��ته ای 
ای��ران در چارچوب هفتمین دور مذاک��رات ایران و گروه 5+1 

درباره راه حل جامع هسته ای دیروز در نیویورک ادامه یافت.
این گفت وگو ها س��اعت 8 صبح به وقت محلی با روس  ها و 
ساعت 9 با چینی  ها در سطح معاونان وزرای خارجه و به صورت 

دوجانبه برگزار شد.

ریابکوف خبر داد

پیشنهادهای جدید روسیه روی میز مذاكرات هسته ای

گروه ادب و هنر-
س�یزدهمین دوره جش�نواره بین المللی فیلم 
مقاومت، طی مراس�می یکشنبه شب با سخنرانی 
رئیس مجلس ش�ورای اس�لامی و پیام بشار اسد 

رئیس جمهور سوریه کار خود را آغاز کرد.
ب��ه گزارش خبرن��گار کیهان، در این مراس��م که با 
حض��ور جمعی از خانواده های ش��هدا و ایثارگران دفاع 
مقدس و هنرمندان عرصه سینما برگزار شد، دکتر علی 
لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی به بیان اسنادی 
از حمای��ت دولت آمریکا از رژیم بعث عراق برای حمله 
به ایران و خیانت های بنی صدر به کشورمان در جریان 
جن��گ تحمیلی پرداخت و گفت: دفاع مقدس لایه های 
مختلفی داش��ت و برای ش��ناخت لایه های مختلف آن 
حتماً باید از زبان هنر استفاده کرد. کار شما هنرمندان 
از این جهت اهمیت دارد که لایه های اصلی این جریان 
را نشان دهید و بگویید که امروز چه کسانی در منطقه 

دارند آتش به پا می کنند.
وی افزود: امروز ایران اسلامی از یک ظرفیت ارزشمند 
در حوزه هنر برخوردار است و پشتوانه خوب برای تصویر 
کردن رشادت های فرزندان آن فراهم است. صحنه های 
دفاع مقدس و انقلاب اس��لامی یک ظرفیت بزرگ برای 

هنرمندان است.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: دفاع مقدس 
یک حادثه بسیار مهم در منطقه و دنیا بود و درست است 
که جنگ همیش��ه از جنس سختی است اما در دل آن 
مخصوصاً  اگر با ایمان همراه باش��د یک نوری برای یک 

حیات مجدد نهفته است و آن را باید یافت.
پیام بشار اسد 

در مراسم افتتاحیه سیزدهمین جشنواره بین المللی 
فیلم مقاومت همچنین رایزن فرهنگی کشور سوریه متن 
پیام بشار اسد رئیس جمهور سوریه را خطاب به جشنواره 

مقاومت و مردم ایران قرائت کرد.
بشار اس��د در این پیام آورده است: »تمدن ملت  ها 
آیینه ای است برای نسل های آینده و هنر در همه اشکال 
متفاوت خود یکی از مهمترین و مترقی ترین جنبه های 
تمدن می باشد. جشنواره شما امروزه با مضامین عالی آن 
بیش از یک جش��نواره فیلم می باشد. فیلم های مقاومت 
حام��ل و حاوی پیام و ثبت کننده آن اس��ت و آنچه که 
امروز به آن دس��ت می آزید نگارش تاریخ واقعیت هایی 
است که آنان خواهان دفن آن هستند، شما از راه ثبت 

وقایع فاصله و همچنین رنج هایی که س��وریه از س��وی 
تروریس��م تکفیری دچار آن شده اس��ت. آنرا زنده نگه 
داشته و می داریم. می دانم این یک رسالت سنگین است، 
لیکن ش��ما اهل آن می باشید، بنابراین این واقعیت  ها را 
برای جه��ان منتقل نمایید و به عنوان تاریخ صادقانه و 
نه تحریف شده همان طوری که آنان می خواهند باشد، 
برای نس��ل های آینده ثب��ت نمایید. آرزوی قلبی جهت 
توفیق شما را از خداوند سبحان خواهانم. از صمیم قلب 

موفقیت شما را از خداوند سبحان  خواهانم.«
در ادامه این مراسم حجت الله ایوبی رئیس سازمان 
س��ینمایی کشور نیز طی س��خنانی اظهار داشت: دفاع 
مقدس رنس��انس ایران اس��ت که هم��ه هنر ها در دفاع 
مقدس احیا شد و سینمای امروز در جریان دفاع مقدس 
دوباره زاده شد و سینمای ایران مرهون دفاع مقدس است.
وی تصریح کرد: جهان امروز در مقابل هجوم فرهنگی 
آمریکا به زانو درآمده و طبق آخرین آمار تنها 10 درصد 
فروش فیلم های اروپایی مربوط به فیلم های اروپایی است 
و در این ش��رایط تنها سینمایی که سربلند است مقابل 

نظام استکباری آمریکا سینمای ایران است.
ایوبی در ادامه بیان داش��ت: آنق��در رفرنس دارم از 
بزرگان اروپایی که به من گفتند با اس��تفاده از سینمای 
ایران در مقابل س��ینمای آمریکا ایس��تاده ایم که نشان 

می دهد سینمای ایران چه جایگاهی دارد.

ایوب��ی در خاتمه صحبت هایش اظهار داش��ت: اگر 
س��ینمای مقاوم��ت را می خواهیم باید هم��ه اراده های 
پراکن��ده را جم��ع کنیم و هم��ه ارکان نظام جمهوری 
اس��لامی ایران باید تمام قد پای سینمای دفاع مقدس 
بایس��تند و این حرف  ها را به جهان خس��ته از مدرنیته 

عرضه کنند.
محم��د خزاعی دبیر س��یزدهمین جش��نواره فیلم 
مقاومت هم ترجیح داد به جای س��خنرانی نامه ای را که 
س��اعاتی قبل از آغاز مراسم افتتاحیه، یکی از هموطنان 

به او داده بود برای حاضران در سالن قرائت کند.
بزرگداشت  ها و برگزیدگان

در این مراسم همچنین از چهار هنرمند پیشکسوت 
س��ینمای مقاوم��ت تجلیل ش��د. ابوالقاس��م طالبی به 
عنوان کارگردان، مرتضی شعبانی به عنوان مستندساز، 
جهانبخش سلطانی به عنوان بازیگر و محمدتقی فهیم 
به عنوان منتقد تجلیل ش��دند. از درگذش��تگان تولید 
فیل��م و س��ریال »معراجی ها« علی اکب��ر رنجبر )مدیر 
شهرک سینمایی دفاع مقدس(، جواد شریفی راد )مدیر 
جلوه های ویژه س��ریال(، مهدی م��رادی، رضا فرجی و 
جمش��ید اصفهانی فر )نگهبان ش��هرک سینمایی دفاع 

مقدس( نیز تجلیل شد.
در ادامه مراسم برگزیدگان جلوه گاه نور در پنج بخش 
مستند، کوتاه داستانی، فیلمنامه، نماهنگ و انیمیشن و 

بخش بصیرت )فتنه( و سینمایی ویدئویی شناخته شدند.
در بخش سینمایی ویدئویی؛ دیپلم افتخار بهترین 
فیلمنام��ه ب��ه  س��ید روح الله حجازی ب��رای  نگارش 
فیلمنامه »سبز به رنگ زمرد«، دیپلم افتخار و تندیس  
بهتری��ن کارگردانی به مهرداد خوش��بخت برای فیلم 
»ذه��ن خاموش«، جایزه ویژه هیئت داوران به علیرضا 
کمالی  برای بازی در فیلم »ذهن خاموش«، لوح تقدیر 
ویژه هیئ��ت داوران هم به  محمود پاک نیت به خاطر 
حض��ور پررنگ در فیلم های انقلاب و دفاع مقدس اعطا 
شد. در بخش بصیرت؛ دیپلم افتخار و تندیس بهترین 
فیلم داس��تانی به مس��عود تکاور برای فیلم سینمایی 
ویدیویی »س��ایبان«، دیپلم افتخ��ار و تندیس بهترین 
فیلم مس��تند بخش بصیرت به رضا صادقی برای فیلم 
مس��تند »کدام انحراف؟« و ل��وح تقدیر ویژه به محمد 
باقر مفیدی کیا  برای  فیلم داس��تانی »لکه« اهدا شد. 
در بخش جلوه گاه نور: برگزیده های فیلمنامه؛ برگزیده 
اول مه��دی قویدل  برای  ن��گارش فیلمنامه »ماهی  ها 
هم خیس می شوند«، برگزیده دوم شهره شافعی برای 
نگارش فیلمنامه »س��رباز«، برگزیده سوم قدرت باقری 
برای نگارش فیلمنامه »پایی برای پروانه«، در بخش پویا 
نمایی جلوه گاه نور؛ برگزیده اول وحید ش��اکری برای 
پویا نمایی »رقص قاصدک ها«، برگزیده دوم مهدی شاد 
برای پویا نمایی »ماجراهای عمو س��ام«، برگزیده سوم 
علیرض��ا طاهری برای پویا نمای��ی »جزیره بیداری« و 
تقدیر از محمدجواد بابایی برای پویا نمایی »دختر سنگ 
فروش«، در بخش نماهنگ جلوه گاه نور؛ برگزیده اول 
الهه گل محمدی برای نماهنگ »بی انتها«، برگزیده دوم 
آرش رفیعی برای نماهنگ »شمعدانی«، برگزیده سوم 
مهدی نقویان برای نماهنگ »بابا خون داد«، در بخش 
فیلم مستند جلوه گاه نور؛ برگزیده اول محسن سوهانی 
برای فیلم مستند »سایه های شهر شلوغ«، برگزیده دوم 
روح الله اکبری برای فیلم مستند »املیا«، برگزیده سوم 
علیرضا نوروزی برای فیلم مس��تند »آن مرد ایس��تاده 
است« و تقدیر داود جلیلی و سلمان ابوطالبی برای فیلم 
مستند »هالیود اسب تروا«، بخش فیلم کوتاه داستانی 
جلوه گاه نور؛ برگزیده دوم امیرعباس ربیعی برای فیلم 
»میتین��گ«، تقدیر به خاطر اس��تفاده از تکنیک نو از 
عباس عمرانی بیدی  برای فیلم »پارکینگ« و برگزیده 
س��وم ابوالفضل گلفام برای فیلم »سرباز و شعبده باز« 

معرفی شدند.

پیام بشار اسد به سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم مقاومت

اده
خ ز

شی
ی 

د عل
حم

س: م
عک

سخنگوی دستگاه قضائی با اشاره به مهلت داده 
ش�ده ب�ه وزارت ارتباطات برای پالایش ش�بکه های 
اجتماع�ی گفت: محت�وای مجرمانه نبای�د از طریق 

شبکه های اجتماعی توزیع شوند.
غلامحسین محسنی اژه ای در شصت و نهمین کنفرانس 
خبری خود، گفت: در مورد شبکه های اجتماعی چیزی که 
انتظار بوده و هست این است که دستگاه مسئول تلاش خود 
را انجام دهد تا ش��بکه های اجتماعی وجود داشته باشند و 
مردم هم استفاده  های خوب ببرند ولی در عین حال شرایطی 
فراهم شود که موارد مخالف عفت، اخلاق و امنیت در آنجا 

نباشد یا به حداقل برسد.
وی ادامه داد: ما تلاش می کنیم زیرس��اخت و ابزارهای 
مورد نیاز فراهم شود تا از این سیستم ها که هم قابل استفاده 
کاره��ای خوب و کارهای ب��د دارد در زمینه  کارهای خوب 

استفاده شود.
معاون اول قوه قضائیه گفت: در اواخر س��ال گذش��ته و 
اوایل امس��ال به ما قول دادند ظرف سه ماه تلاش می کنیم 
تا محتوای مجرمانه تعدادی از شبکه های اجتماعی پالایش 
ش��ود تا این شبکه ها مسدود نشوند و باشند و هم در عین 

حال محتوای مجرمانه توزیع نشود.
وی ادامه داد: چند ماه از این قضیه گذشته که این امر 
صورت نگرفت و به دستور آیت الله آملی لاریجانی خطاب به 
وزیر ارتباطات نامه ای نوشته تا سازوکار مورد نیاز فراهم شود 
تا مردم محروم از استفاده خوب شبکه های اجتماعی نشوند.
اژه ای درباره پایش محتوای س��ایت ها مانند فیسبوک 
توس��ط قوه  قضائیه اعلام کرد: اگر بش��ود جلوی فسادی را 
گرفت ما مسئولیم جلوی آن فساد را بگیریم حتی اگر تا 80 
درصد بتوان جلوی فساد را گرفت باید به همان مقدار تلاش 

کنیم تا جلوی فساد گرفته شود.
وی تصریح کرد: متخصصین می گویند می توان امکاناتی 
را فراهم کنیم که مردم از این ش��بکه ها استفاده کنند و در 
عین حال از محتوای مجرمانه و مفسدانه آن هم جلوگیری 

کنیم و برای این منظور 3 ماه فرصت خواسته اند.
وی در پاسخ به سؤالی در مورد مکاتبه با وزیر ارتباطات 
و استقلال قوا تصریح کرد: به استناد قانون تعیین مصادیق 
مجرمانه که پیش بینی کرده محتوای مجرمانه پالایش شود، 
کارگروه مربوط به جلس��ات تشکیل شده و خود آقایان هم 

قائل به این مسئله هستند و امیدواریم کار صورت گیرد. 
اژه ای همچنین درباره فیلترینگ یا توقیف نش��ریات و 
نش��ریات الکترونیکی اظهار داشت: ما یک قانون مطبوعات 
داریم که طبق آن نشریات باید مجوزشان را از هیأت نظارت 
و مطبوعات بگیرند همچنین طبق اصلاحیه آن نش��ریات 
الکترونیک��ی هم در حکم همان اس��ت. حال س��وال پیش 
می آید آیا تمام س��ایت ها، وبلاگ ها و خبرگزاری ها نشریات 

الکترونیکی هستند؟
وی افزود: آیا نشریات الکترونیکی را باید هیئت نظارت 
بر مطبوعات توقیف کند یا نهادهای دیگری هم باید این کار 
را انجام دهند؟ بنابراین اگر نشریه ای تخلف کرد قوه قضائیه 
هم می تواند مس��تقیماً وارد شود و همچنین اختیاراتی هم 

کارگروه تعیین مصادیق مجرمانه در این زمینه دارد.

محس��نی اژه ای تصریح کرد: کارگروه تعیین مصادیق 
مجرمانه، قوه قضائیه، هیئت نظارت بر مطبوعات می توانند 
نش��ریه ای را توقیف کنند حالا بحث اینجاس��ت که آیا اگر 
یکی از این دس��تگاه ها وارد ش��د آن دستگاه دیگر می تواند 

وارد شود یا خیر؟!
وی ادامه داد: اگر حتی یکی از آن دستگاه ها از نظر خود 
برگردد نظر دستگاه دیگر به قوت خود باقی است، در ضمن 
اگر بنابراین باشد سایتی که ثبت نشده است را وزارت ارشاد 
تعیین تکلیف کند باید تمام سایت ها را تعیین تکلیف کند 
و نمی تواند بخش��ی از آن را انتخاب کند، این موضوع قابل 

بحث است و باید جمع بندی بشود.
در ادامه این نشس��ت خبری، یکی دیگر از خبرنگاران 
درخصوص گزارش دبیرکل س��ازمان مل��ل مبنی بر اینکه 
نقض حقوق بش��ر در ایران ادامه دارد که اژه ای گفت: اینکه 
کشورهای غربی مدعی حقوق بشر می شوند خنده آور است، 

اینها برخورد دو گانه ای دارند.
معاون اول دس��تگاه قضایی تصریح کرد: در حال حاضر 
داعش در عراق تحت فشار قرار گرفته دلیل آن مردم و ارتش 
این کش��ور است حالا داعش به سمت سوریه حرکت کرده 
و آمریکا اعلام کرده که ما می خواهیم به مخالفین س��وری 
آموزش دهیم که قطعاً بخشی از مخالفین سوریه داعشی ها 
هستند. در هر صورت هم ستاد حقوق بشر و هم قوه  قضائیه 
به این اظهارات پاس��خ داده اما چون مطالبشان باطل است 

نیازی به جواب دادن ندارد.
اژه ای گفت: برای مثال آنها از فردی در بحث مواد مخدر 
نام بردند که در اصفهان دستگیر شده و وکیل نداشته، هنگام 
دس��تگیری 15 سال داشته و زیر 18 سال اعدام شده است 
در حالیکه ما اصلًا چنین چیزی نداریم و براساس قانون هر 
جرمی که مجازات آن اعدام یا قصاص باشد حضور وکیل در 

آن پرونده الزامی است.
س��خنگوی دس��تگاه قض��ا با اش��اره به پرونده فس��اد 
نفتی، گفت: مش��خص ش��د متهم این پرونده در مقاطعی 
از 3 شناس��نامه اس��تفاده می کرده و از این شناس��نامه ها 
بهره برداری هایی می کرده است، داشتن 3 شناسنامه در یک 

زمان خودش جرم است.
اژه ای گفت: او توانسته بود در مدتی از افرادی در داخل 

زندان استفاده کند و اطلاعاتی را به خارج زندان برساند که 
این واس��طه ها پیدا شدند و افراد متخلف بازداشت شدند و 

همین امر باب جدیدی را در پرونده باز کرد.
مع��اون اول ق��وه  قضائی��ه درباره س��وابق قبلی متهم 
اظهارداش��ت: 2 س��ال حبس و بیش از 20 چک برگشتی 
از سوابق قبلی این متهم است البته غیر از شکایت شرکت 
نفت شکات دیگری هم برای ایشان به وجود آمده است، در 
حال حاضر 10 نفر در بازداش��ت به سر می برند و همچنین 
از بعضی بانک ها و مدیرعاملشان تحقیق به عمل آمده است.

غلامحسین محسنی اژه ای درباره آخرین جزئیات پرونده 
نگین غرب گفت: در این پرونده حکم صادر شده است و توجه 
وی��ژه ای در این پرونده صورت گرفت تا بتوان اموال و طلب 
شکات را استیفا کرد و در این زمینه خیلی زحمت کشیده شد.
وی اف��زود: آخرین خبری که من ت��ا پایان مرداد دارم 
7472 نفر تسویه حساب شدند که از بین این تعداد 1170 

نفر ظرف 40 روز آخر حسابشان تسویه شد.
معاون اول قوه قضائیه اظهارداش��ت: کارفرمای دو پروژه 

این پرونده تغییر یافته است.
وی همچنین درباره پرونده کمپوست گفت: شکات این 
پرونده به بیش از 8000 نفر رسیده است، همچنین 12 نفر 

تحت تعقیب هستند و 9 نفر در بازداشت به سر می برند.
وی بیان داشت: اموالی که تا الان شناسایی شده است 

تکاپوی طلب تمام طلبکاران نیست.
سخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: ظرف روزهای گذشته 
چند حکم علنی در ملاء عام اجرا شد که طبق حکم آن 3 
نفر در اس��تان فارس، 2 نفر در استان همدان و یک نفر در 

استان قم اجرا شد.
وی درباره جرائم این مجرمین گفت: سرقت مسلحانه، 
سرقت همراه با آزار برای بعضی تجاوز به عنف همچنین یکی 
از آنها در خرید و فروش 900 کیلو تریاک ش��رکت داشت 
که این شخص سالها تحت تعقیب بود حتی فردی را به نام 
خ��ودش معرفی کرده بود ک��ه وی مدت ها به جای وی در 

بازداشت به سر می برد.
اژه ای در پاسخ به سؤالاتی در مورد اظهارات »م ر« معاون 
رئیس جمهور سابق اظهار داشت: ایشان با فرض اینکه حکم 
صادر نش��ده مطالبی مرقوم کردند؛ با توجه به اینکه حکم 

صادر شده اشکالات وارد نیست؛ به نظرم حداقل مطالبی را 
که گفتند وارد نیست. 

اژه ای در پاس��خ به پرسش��ی در خصوص لایحه جامع 
وکالت اظهار داش��ت: لایحه جام��ع وکالت تبعاً یک لایحه 
قضایی است و از نظر شورای نگهبان چون این لایحه قضایی 

به شمار می رود دولت حق دخالت ندارد.
وی افزود: قوه  قضائیه تنها زمانی که وکلا نامزد کانون 
وکلا می ش��وند نظارت خود را اعمال می کند اما پس از آن 

نظارت بر عهده کانون وکلا است.
سخنگوی قوه  قضائیه تصریح کرد: اگر جرمی مرتکب 
شوند قطعاً ما تعقیب و برخورد می کنیم همانگونه که پیش 
از این خبر دادیم که عده ای از وکلا تحت تعقیب قرار گرفتند 

برای آنها حکم صادر شده و حکم شان قطعی است.
غلامحس��ین محس��نی اژه ای در ادام��ه در مورد امر 
ب��ه مع��روف و نهی از منک��ر گفت:  امربه مع��روف ونهی 
ازمنکراصل 8 قانون اساس��ی  اس��ت و باید قوانین مربوط 

به آن نوشته شود.
س��خنگوی قوه  قضائیه ادامه داد: در این مورد بخشی 
تحت عنوان پیشگیری از جرم در معاونت ذی ربط در حال 
انجام است که اعتقاد داریم کافی نیست و بخشی در معاونت 

فرهنگی انجام می شود.
معاون اول قوه  قضائیه تصریح کرد: در نشست هایی که از 
ابتدای سال تاکنون داشته ایم در تلاشیم تا یک لایحه جامع 
تهیه و تقدیم مجلس کنیم تا وظایف دستگاه ها مشخص شود.
وی اف��زود:  خیل��ی از منک��رات دیگری هس��ت که در 
دس��تگاه های اداری مختلف انجام می شود و باید جلوگیری 
ش��ود بنابراین ما در معاونت پیش��گیری از جرم و معاونت 

فرهنگی به دنبال تهیه این لایحه هستیم.
غلامحسین محسنی اژه ای در مورد اقدامات قوه  قضائیه 
در کاهش جرائم اظهار داشت: در رابطه با اشرار و قاچاقچیان 
و افرادی که امنیت جامعه را برهم می زنند در دو سه سال 

اخیر اهتمام ویژه ای اندیشیده شده است.
سخنگوی قوه  قضائیه گفت:  در این زمینه رسیدگی سریع 
به پرونده ها و تعیین مجازات متناسب با جرم مؤثر بوده است؛ 
همچنین آن چیزی را که لازم بوده در ملأ عام اعلام کرده ایم.

معاون اول قوه قضائیه به ارتباط خوب ناجا با دستگاه قضا 
اشاره داشت و تصریح کرد: مواردی هم بوده که قوه قضائیه 
از ناجا خواسته و ارتباط بیشتر و احساس مسئولیت این دو 

نهاد در مواجهه با جرائم توانسته به کاهش جرم بینجامد.
وی به اس��تفاده از راههای میان بر اشاره داشت و افزود: 
اقدامات صورت گرفته در این زمینه مؤثر بوده و اطلاع رسانی 
از طریق رسانه ها و حتی ائمه جماعات نیز مؤثر بوده است.

اژه ای اظهار داش��ت: مجموعه مس��ائل انجام گرفته در 
توقف یا کم شدن نرخ رشد جرائم مؤثر بوده به گونه ای که 
در جرائم خشن کاهش داشته ایم و در سرقت های مسلحانه 
قتل های عمدی، شرارت، تجاوز و آدم ربایی کاهش داشته  ایم.

سخنگوی قوه  قضائیه خاطرنشان کرد: در خصوص 
مواد مخدر در بعضی شاخصه ها پیشرفت هایی داشته ایم 
ام��ا نه تنها همه موارد؛ باید ت��لاش کنیم که جامعه را 

پاک کنیم.
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